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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban évtizedes lemaradásban van a magyar 
mezőgazdaság?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektor.hu portálon megjelent „Évtizedes lemaradásban vagyunk: elkényelmesedtünk, vége
a békeéveknek„ című cikk szerint Gyuricza Csaba, a Magyar Agrár- és Élettudományi Egyetem
(MATE) rektora az Agrárszektornak azt mondta, hogy az elmúlt évtizedekben az egyik legnagyobb
fejlődést a mezőgazdaság produkálta a világon, ez körülbelül 80 százalékos kibocsátásnövekedést
jelent. Magyarország azonban nem tartott lépést ezzel a növekedéssel:

„Kétségtelen,  hogy  komoly  gondokkal  küzd  a  mezőgazdaság,  szinte  naponta  olvashatunk  új
kihívásokról. Mit gondol, mik a legnagyobb problémák jelenleg a magyar agráriumban?

Az egyik legnagyobb kihívás az, hogy a magyar agrárium lépést tartson azzal a fellendüléssel, ami
globálisan a mezőgazdaságra jellemző.  Az  elmúlt  évtizedekben az egyik  legnagyobb fejlődést  a
mezőgazdaság produkálta a világban, ez 80 százalékos kibocsátásnövekedést jelent. Ugyanakkor
Magyarországon  azt  lehet  látni,  hogy  nem  tartott  lépést  ezzel  a  növekedéssel.  Ha  a  hazai
mezőgazdaság hatékonyságát nézzük a 90-es évek elejétől, akkor nemhogy ezt a 70-80 százalékot
nem érte el, de még a stagnálást is éppen hogy. Ez egy óriási feladat, ha a versenyképességünket, az
agrárium  fenntarthatóságát  akarjuk  erősíteni,  ezen  a  helyzeten  javítani  kell.   Ha  az  okokat
boncolgatjuk, komoly szerepet játszik mindebben az, hogy a mezőgazdasági termelésben viszonylag
jók vagyunk - bár ott is vannak lehetőségek a hatékonyság, termelékenység javulására -, azonban
az  alapanyag-előállításra  épülő  feldolgozóiparban  és  annak  termelékenységi  mutatóiban
egyértelműen javulnia kell hazánknak.

Többször is hangsúlyozta már, hogy lemaradásban vagyunk a versenytársakhoz képest. Ez miben
nyilvánul meg, és hogyan lehetne behozni ezt a lemaradást?



 
Az elmúlt időszakban nagyon felértékelődött az agrárium és az erre épülő élelmiszer önrendelkezés.
Egyre  nagyobb  kérdés,  hogy  hogyan  lehet  az  ellátási  láncokat  úgy  felépíteni,  hogy  ebben  a
globalizált világban, akár a napok alatt megváltozó körülmények között is helyt tudjunk állni. A
magyar  mezőgazdaságnak,  adottságaihoz  képest  ebben  komoly  lemaradásai  vannak.  Ez  az
elkövetkező időszak egyik legkomolyabb kihívása.

Ami pedig a hazai feldolgozóipart illeti, az energia és a munkaerő hatékonysága gyengébb, mint az
EU-ban működő jelentősebb piaci szereplőké. Ez azt jelenti, hogy több energiával, több munkaerő
felhasználásával  állítunk  elő  termékeket,  így  sajnos  gyengébbek  a  versenyképességi  mutatóink.
Ezen egyértelműen javítani kell. Ez egy óriási kihívás lesz, hiszen az a feladatunk és célunk, hogy
eredményesebben tudjunk termelni.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban évtizedes lemaradásban van a magyar mezőgazdaság?
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